ПАДЕЖ СУЩЕСТВИТЕЛЬНЫХ (THE CASE OF THE NOUN)

Упражнения

Упр. 1 Use ’s or -s’ only where possible:
1 The inside of the house……………………
2 An absence of a year … …..………………
3 Work of seven months ……………………
4 The shade of the tree ……………………...
5 The book of the film ……………………...
6 A delay of an hour ………………………..
7 At the door of death ……………………….
8 The price of success ……………………....
9 The company of the ship ………………….
10 The surface of the earth……………….....

Упр. 2 Join the nouns using appropriate form of the possessive case:
1 The butterfly / the wings.
2 Walk / ten miles.
3 Nature / sleep.
4 Crew / ship.
5 The ocean / tide.
6 Pease stop it for goodness / sake.
7 Call / duty.
8 The husband / the woman talking to Tom.
9 Wedding / Dave and Cathie.
10 Umbrella / somebody else.
11 The identity / man living next door.
12 Sleep / eight hours.
13 The Residence / Prime Minister of England.
14 The sister / the doctor who is very famous.
15 The manager / the company.
16 Storm / last week.
17 The daughter / Charles.
18 Water supplying system / the city.
19 Policy / the United States.
20 The name / the man I saw you with yesterday.

Упр. 3 Choose a noun from the box to answer the following questions:
fish-monger’s, silver/gold smith’s, carpenter’s, dentist’s, jeweller’s, baker’s, florist’s, butcher’s, shoe-repairer’s, hairdresser’s/barber’s.

Example: – Where can we buy medicine or medical goods?
– At the chemist’s.
1 Where can we have our teeth filled, cleaned or taken out?
2 Where do usually women/men have their hair cut or done?
3 Where can we buy bread, rolls or cakes?
4 Where do we usually buy or sell our jewels?
5 Where can we buy flowers?
6 Where do we have wooden things made or repaired?
7 Where do we usually get good meat for a barbecue?
8 Where can we have silver/gold articles made?
9 Where do we get fresh fish?
10 Where can we have our shoes repaired?

Упр. 4 Add s/ 's/ s ' where necessary:
1 Student grades depend on their tests. 2 Charles met Helen at my parents house. 3 We all went to Charles wedding. 4 The Brown painted their cottage green. 5 The Brown cottage is shining like a new pin. 6 The juror gave a fair verdict. 7 The juror verdict was fair.  8 Tedd is driving someone else   car    today. 9 Let's  drop  in  at  "The  Smith". 10 Women fashions change more frequently than men.  11 Their house stood on the water edge. 12 The sun rays give us light, warmth and energy. 13 Last night game was something. 14 I need some children toys for my small nephew. 15 By going to the sale I hope to get my money worth. 16 His work was much better than many other student works. 17 Frederick was satisfied with his semester work.

Exercise 5 Read and translate the following sentences, paying attention to the phrases in bold type:
1 He held her at arm’s length, scrutinizing her intently. 2 I have never grown to like him, not one iota, even though I have known him and his family for donkey's years. 3 What saved the situation was that Alan's office was only (at) a stone's throw from the club. 4 In his mind's eye, Maxim pictured the people who were important in his life. 5 My mother loves the house and the grounds and she can garden away to her heart's content. 6 We are at our wit's end how to solve the dilemma. 7 The guns were now hidden, out of harm's way. 8 She made a will at death's door. 9 Mind, we did it just for old times' sake. 10 From this tower you can get a bird's eye view of the city.

[bookmark: _GoBack]Упр. 6 Translate  into English:
1 Завтрашняя программа очень напряженная. 2 Эдвард – один из близких друзей моей сестры. 3 Я обычно встречаюсь со своими родственниками в доме у бабушки и дедушки. 4 Эта девушка – одна из студенток моей мамы. 5 У   него   маленькие   ноги, как у женщины. 6 Ему очень нужна была машина, и он воспользовался машиной своего босса. 7 Это замечание   Феликса было   совсем    некстати. 8 Мой проект отклонили точно так же, как и проект Джона. 9 Как же мне не нравится этот новый друг Бэсс! 10 Это не мои учебники, они Макса. 11 Экзамены позади, теперь мы можем вволю развлекаться. 12 Ради бога, пойми же наконец, что ты ходишь по острию бритвы. 13 Это не займет многовремени, до моего дома рукой подать. 14 Не пытайся обмануть меня, я   далеко   не дура. 15 Давай    уйдем   отсюдаот греха подальше. 16 Я считаю, что приличия ради нас нужно согласиться наих приглашение.  17 Романы Ильфа и Петрова популярны у многих поколений читателей. 18 в течение четырех лет ты держала меня на приличном расстоянии, а теперь я, кажется, не могу избавиться от тебя. 19 Машина мистера Джоунса – последняя модель Мерседеса. 20 Субботним утром любой человек может выступать сколько его душе угодно в Уголке Оратора в Гайд-Парке.



